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December 11, 2004

RE: Installation of a telecommunications antenna on Mt. Pinacle in spring 2005 

Sirs,
 

As a major landowner on Mt. Pinacle, I am writing to express my shock and disbelief regarding the planned telecommunications antenna on this mountain.
 

First of all, I want to say that of course, public security is of major importance: However, to approach this issue as a choice between "safety" and "beauty" shows a complete lack of understanding of what Mt. Pinacle means – valuing short-term needs over that which, when truly considered in the long-term, is irreplaceable and will be irreparably harmed.
 

In this context, I want to emphasize that Mt. Pinacle's value to the community goes far beyond aesthetics or recreation. For the local inhabitants, for the many tourists who visit the region, and even for those who live elsewhere, the significance of this mountain is precisely because it has NOT been disturbed or defaced by residential, commercial or industrial development.  

As a result, this mountain serves not only as a place of natural beauty, not only as precious habitat for flora and fauna, not only as a means of educating the public about the need to respect such habitat – but even more importantly, Mt. Pinacle is a symbol of that which remains wild and undeveloped in an increasingly developed area of the Eastern Townships. 

The fact that Pinacle, as a single peak with a distinctive silhouette, can be seen for miles around by all those who inhabit or visit this vicinity, makes it an especially powerful reminder that we can thoughtfully set aside and protect such wildness –indeed, protecting it from ourselves – so that it can remain a "special place" to gaze upon or visit, untouched by our everyday concerns. To build a telecommunications antenna on Mt. Pinacle will utterly destroy its intrinsic value, for generations and generations to come.

It is particularly shocking to me that government at every level, including the mayor and town council of Frelighsburg itself, supports the defacement of this small and perfect mountain, over which such bitter battles have been fought, and won. Furthermore, it is outrageously un-democratic that our efforts, as local residents, to protect Mt. Pinacle for perpetuity – that is, forever – can be so totally undermined without prior consultation.  Accordingly, I am prepared to engage in whatever action is necessary to stop this travesty: I sincerely hope however that this will not be required, and that you will intervene on the mountain’s behalf in recognition of the true treasure that it is.

Dr. Charlotte Davies   
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Le 11 décembre 2004

RE: Installation d’une antenne de télécommunication sur le Mont Pinacle au printemps 2005 

Messieurs,
 

Je possède une grande propriété sur le Mont Pinacle et je vous écris afin d’exprimer mes sentiments d’horreur et d’incrédulité quant au projet d’installation d’une antenne de télécommunication sur la montagne. 

Je tiens d’abord à dire que la sécurité publique est bien sûr une question primordiale. Cependant, aborder le problème comme un choix entre la « sécurité » et la « beauté » démontre une absence totale de compréhension de la signification réelle du Mont Pinacle — plutôt que de vraiment penser à long terme, vous subordonnez la valeur de ce qui est irremplaçable et de ce qui sera endommagé en permanence aux besoins à court terme.

C’est dans cet esprit que je tiens à souligner que la valeur du Mont Pinacle pour la communauté dépasse de loin son simple caractère esthétique ou récréatif. Pour les résidents, les touristes qui visitent la région et aussi pour ceux qui vivent ailleurs, la signification de la montagne réside précisément dans le fait qu’elle N’AIT PAS ÉTÉ perturbée ou défigurée par le développement résidentiel, commercial ou industriel.

Cette montagne n’est pas seulement un lieu de beauté naturelle, pas seulement un habitat précieux pour la faune et la flore, pas seulement une  occasion de sensibiliser les gens au respect qu’on doit à cet habitat naturel — le Mont Pinacle est un symbole de ce qui demeure à l’état sauvage et inexploité dans une portion de plus en plus développée des Cantons de l’Est.

Le pic solitaire du Mont Pinacle, avec sa silhouette caractéristique, est visible à des lieues à la ronde pour tous les habitants et les visiteurs des environs. Son omniprésence est un puissant aide-mémoire pour nous souvenir que c’est notre responsabilité de réfléchir sur la nature, de la préserver et de la protéger — contre nous-mêmes, surtout — afin que la montagne demeure un « endroit spécial » à contempler ou à visiter, qui continue d’exister en marge de nos tracas quotidiens. Ériger une antenne de télécommunication sur le Mont Pinacle anéantira sa valeur intrinsèque pour des générations et des générations à venir.

Je me révolte à l’idée que toutes les strates du gouvernement, y compris le maire et les conseillers de Frelighsburg, soutiennent la dégradation de cette petite et parfaite montagne. Les combats n’ont-ils pas déjà été assez amers, assez décisifs? Qui plus est, je m’insurge contre votre manque de respect pour le processus démocratique : les efforts des habitants de la région afin de protéger le Mont Pinacle à perpétuité — c’est-à-dire pour toujours — ont été complètement ignorés, sans consultation préalable. Forte de ces réflexions, je suis prête à entreprendre toutes les actions nécessaires pour mettre fin à cet outrage. Cependant, j’espère sincèrement que cela ne sera pas nécessaire et que vous allez intervenir en faveur du Mont Pinacle et reconnaître le trésor qu’il représente pour nous tous.

Dre Charlotte Davies   

Chemin de la Mine

Frelighsburg, Québec
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